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Rozmohol sa nám tu taký nešvár. Celebrity nechcú mať deti, lebo je (vraj) klimatická
kríza.

Zdroj: pixabay.com

Najnovšie sa do tohto spolku pridala aj dcéra herečky Anky Šiškovej a sestra „odborníčky na fatimské

zjavenia“, tak ako o tom píšeme v tomto článku. Tereza Nvotová je mladá, úspešná žena, ktorá precestovala

celý svet a žije v manželstve s nemenej úspešným Jacobom. Tereza má 34 rokov, ale deti mať nechce.

Napokon, načo aj? Veď na svete je nás už dosť a klíma viac ľudí neznesie a planétu treba chrániť a tak ďalej

a tak ďalej…

„Obdivujem všetky matky, ich obetavosť, starostlivosť a ochotu vzdať sa často svojho osobného

života. Ja som sa však rozhodla, že matkou nebudem,“ vyhlásila Tereza Nvotová s tým, že si o nej

možno myslíme, že je hlúpa karieristka, ale jej je to jedno.

Nemyslíme si to. Myslíme si skôr to, čo naznačuje hneď úvodná veta jej prejavu. Nie je ochotná vzdať sa

svojho osobného života, preto tak obdivuje všetky matky. Pretože mať dieťa, to znamená prestať myslieť iba

na seba.

Frázy a klišé

Tereza sa však snaží zaobaliť to do moderných fráz a tvári sa, že hovorí aj v mene iných žien, zrejme aby

nebola v tomto postoji osamotená.

„Nepresviedčajte nás. Sme dospelé, vieme sa rozhodnúť samé. Nehovorím, že sa o materstve
nikdy nechceme baviť, alebo nás nezaujímajú vaše skúsenosti, materstvo nie je pre nás tabu.
Len sme sa rozhodli inak. Môj život je tiež plný lásky, srandy a objavovania.“

My Terezu zrejme nepresvedčíme, že mať dieťa je obrovský Boží dar, ale ani ona nás nepresvedčila, že jej

postoj pramení aj z niečoho iného, ako z obyčajného sebectva a pohodlnosti. Aj keď v rozhovore pre Denník

N sa snažila tváriť ako veľká environmentalistka a ochrankyňa práv Zeme.

Na otázku, či pri rozhodnutí nemať dieťa na ňu vplývala aj súčasná klimatická kríza totiž odpovedala takto:
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„Áno, bol to pre mňa jeden z dôležitých faktorov. Veľmi dobre vieme, čo sa bude diať, ak
neobmedzíme CO₂ a nezačneme žiť udržateľne – a nemyslím tým len jednotlivcov, ale celé
ľudstvo. Planéta sa bude nezadržateľne meniť, už teraz sa mení, len to nie je u nás ešte tak
vidno. Pohodlný život, ktorý máme teraz, sa skončí, na niektorých miestach budú ľudia v
absolútnom ohrození života…“

Pohodlný život bez detí

A opäť sme skončili pri rovnakých slovách. Je to už po druhýkrát, čo pri téme „nemať deti“ spomenie mladá

vydatá žena slová „pohodlný život“. A presne preto týmto frázam neveríme. Či už ich povie Tereza, alebo

niektorá iná celebrita, ktorá sa rozhodla žiť bez detí. Pretože je ich viac ako dosť.

Zdroj: pixabay.com

Miley Cyrus: Ochrana planéty

Speváčka vyhlásila, že ani ona nechce mať dieťa z tzv. environmentálnych dôvodov. „Robíme Zemi to
isté, čo robíme ženám. Len berieme a berieme a očakávame, že bude vyrábať. Ona je však
vyčerpaná. Už nedokáže vyrábať. Odmietam odovzdať takúto planétu môjmu dieťaťu. Pokiaľ
nebudem mať pocit, že moje dieťa bude žiť na planéte s vodou, v ktorej žijú ryby, neprivediem
sem ďalšiu osobu, ktorá sa s tým bude musieť vysporiadavať.“

Katherine Hepburnová: Ambície

Slávna herečka bola asi prvá hviezda, ktorá v 40-tych rokoch vyhlásila, že po deťoch netúži, pretože chce

mať kvôli svojej úspešnej kariére úplnú slobodu. „Bola by som príšerná matka, pretože som v
podstate veľmi sebecká.“

Alison Brie: Kariéra

Herečka sa na tom, že nebudú mať deti, dohodla aj s vlastným manželom. „Naozaj nechcem mať deti. Je
to skvelé, pretože si nemusím robiť starosti s tým, kedy by som medzi dvoma sériami
nakrúcania seriálu mala otehotnieť.“

Ashley Judd: Sebectvo

Ďalšia herečka priznáva, že dôvodom prečo nemá deti – je sebectvo. „Uvedomila som si, že je sebecké,
že venujeme zdroje do toho, aby sme si robili vlastné deti, keď tá energia a zdroje by mohli
nielen pomôcť deťom, ktoré sú už tu, ale pomocou aktivizmu a služieb zmeniť svet na miesto,
kde žiadne dieťa nebude musieť byť narodené do chudoby či týrania.“

Kim Cattrall: Kariéra



Herečka sa nikdy nechcela viazať a údajne to vôbec neľutuje. „Nemať deti som sa rozhodla celkom
vedome, keď som si ako mladá herečka povedala, že venujem všetku energiu a čas kariére.“

Zdroj: pixabay.com

Nové Hnutie za život bez detí

Aj v týchto prípadoch je teda opakujúcim sa naratívom (okrem modernej „klimatickej krízy“) najmä kariéra a

sebectvo. Až máme podozrenie, že za klimatickú krízu sa to sebectvo a ambície vlastne chcú tak trochu

ukryť. Nedávno totiž uzrela svetlo sveta zvláštna iniciatíva, alebo možno skôr hnutie s názvom Green

Inclinated No Kids, ktorá odmieta mať deti z ekologických dôvodov, aby tak ženy neprispievali k

preľudneniu a vyčerpávaniu zdrojov. Takéto argumenty majú umožniť ženám, ktoré nie sú matkami, aby

svoje rozhodnutie pred verejnosťou a okolím obhájili akýmsi prejavom „nesebectva“ a ich rozhodnutie

nemať deti sa vďaka tejto iniciatíve dokonca stáva prejavom – sebaobetovania…
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